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PROTOKÓŁ Nr XLVI//2013 
z sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu 

z dnia 18 grudnia 2013 roku 
 

 
Sesja odbyła się w sali narad Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu w godz. 1530 – 1800 

 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 
Otwarcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dokonała Przewodnicząca Rady Pani Maria 
Lipka-Stępniewska. Powitała radnych oraz gości zaproszonych, po czym stwierdziła na 
podstawie listy obecności wystarczającą liczbę radnych do podejmowania prawomocnych 
uchwał. Lista obecności radnych oraz gości załączona została do protokołu. 
Wśród gości obecni byli: 
Henryk Karcz - Radny Powiatu Zawierciańskiego , 
Lech Jaros  - Radny Powiatu Zawierciańskiego 
Burmistrz, Sekretarz i Skarbnik Miasta i Gminy Ogrodzieniec oraz Sołtysi Gminy 
Ogrodzieniec. 
 
 
2. Przyjęcie porządku obrad.  
 

Porządek obrad został przyjęty przez radnych jednogłośnie – 12 głosami i przedstawiał się 
następująco 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał. 
5. Informacja nt. IV Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 

Ogrodzieniec na lata 2008-2011 i Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012 – 2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019 roku. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na 2014 
rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie 
Gminy Ogrodzieniec na 2013 rok.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec . 

9. Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
10. Wnioski i oświadczenia.  
11. Zamkniecie obrad. 
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Ad. 3 
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Protokół sesji Rady Nr XLV/2013 z dnia 20 listopada 2013r - został przyjęty przez radnych 
bez uwag, jednogłośnie. Za jego przyjęciem głosowało 12 radnych. 
 
 
Ad. 4 
Sprawozdanie Burmistrza z bieżącej działalności oraz z realizacji uchwał. 
 
25 listopada spotkanie w sprawie doprecyzowania Programu Operacyjnego Województwa 
Śląskiego w zakresie Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych. W roku 2014 będzie nowe 
podejście dysponowania środkami - podejście bardziej regionalne zatem skupiły się gminy w 
pewne związki. Nasza Gmina składa w ZIT wnioski w 6 priorytetach. Złożone zostało 
zapotrzebowanie na środki dla terenów poprzemysłowych, dla ochrony energii – na 
termomodernizację obiektów użyteczności publicznej, na remonty oświetlenia ulicznego, na 
oszczędność energii, na oczyszczenie gminy z azbestu, na rewitalizację miasta, na 
infrastrukturę placówek oświatowych. Będzie możliwe do pozyskania 11 mln zł i projekty 
zostały złożone na tereny poprzemysłowe i na poprawę jakości powietrza i oszczędność 
energetyczną. Projekty do wyboru albo dot. budowy kanalizacji lub dokończenie 
rozwiązywania problemu utylizacji azbestu na budynkach komunalnych przy ul Kościuszki 
tzw stare przedszkole, budynek po klubie sportowym Budowlani oraz magazyny i garaże koło 
Gimnazjum oraz remizy OSP w Ryczowie i Gulzowie.  
W ramach rewitalizacji miasta zgłoszono centrum usług społecznych - remont Domu Kultury 
lub w trójbudynku remont poddasza oraz utworzenie w Cementowni centrum aktywizacji 
społecznej i zawodowej i propozycja dofinansowania poprawy działalności przedszkoli w 
Gieble i Ryczowie   
 
26 listopada w Centrum Biznesu w Tychach odbyło się spotkanie środowisk gospodarczych z 
przedstawicielami firm włoskich zainteresowanych inwestowaniem w Polsce. Na spotkaniu 
Gmina Ogrodzieniec prezentowała swoje tereny inwestycyjne po byłej Cementowni „Wiek”. 
 
28 listopada spotkanie z mieszkańcami Giebła kolonia w sprawie funduszu sołeckiego dot. 
miejsc parkowania w centrum miejscowości - zadanie zostało zakończone. 
 
5 grudnia nabór na wole stanowisko urzędnicze młodszy referent  ds. planowania 
przestrzennego - po rozmowach kwalifikacyjnych wybrano osobę, która zajmie się  
przygotowaniem  studium oraz  dokumentów do planu zagospodarowania przestrzennego.  
 
12 grudnia spotkanie z osobami które dzierżawią grunty pod garaże. 3 lata temu podjęta 
została uchwała zezwalająca na podpisanie umowy w sprawie dzierżawy gruntów pod garaże 
dotyczy to gównie mieszkańców bloków komunalnych w Ogrodzieńcu. Garaże blaszane mają 
być sfinansowane przez  mieszkańców. Teren jest  przygotowany i plan  został zatwierdzony 
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pod ten cel. Negocjowane były stawki dzierżawy gruntu i obecnie przewidziana jest 
podwyżka o 20% tej dzierżawy. 
 
13 grudnia w Gliwicach spotkanie gmin Subregionu Centralnego. Na Walnym Zgromadzeniu 
uchwalono stawkę 18 groszy od mieszkańca dla gmin członkowskich. Stowarzyszenie to 
będzie ważnym obecnie organem bowiem to ono będzie opiniować projekty dofinansowania 
zadań z wykorzystaniem środków unijnych.   
 
14 grudnia posiedzenie Miejsko Gminnego Zarządu OSP odbyło się w Mokrusie - omówiono 
plany na rok przyszły oraz sprawy bieżące.  
 
16 grudnia zakończono budowę I etapu budowy chodnika w Gieble koloni. 
 
17 grudnia we Wrocławiu spotkanie Dolnośląskiej Izby Gospodarczej – prezentacja gminy w 
szczególności prezentacja terenów inwestycyjnych w ramach projektu RPO. Mamy na 
promocje tych terenów mapki, foldery i inne materiały promocyjne. Zostało to sfinansowane 
w ramach projektu - były też bilbordy i reklamy oraz drobne materiały promocyjne i ta 
kampania promocyjna kończy się w tym roku, ale jest jeszcze sporo materiałów drobnych 
gadżetów do rozdania, one przy każdej okazji są rozdawane i liczymy na zainteresowanie 
naszym terenem.  
 
Burmistrz przekazał do Komisji Rady Miejskiej informacje dot. stanu oświaty - pisemna 
informacja przekazana została przewodniczącym poszczególnych Komisji oraz złożona 
została do protokołu z sesji. Burmistrz nadmienił, że nastąpiła miesięczna zwłoka w 
przekazaniu tych informacji, ale często były ustnie składane informacje w tym temacie 
zarówno na sesji jak i na posiedzeniach komisji. Obecnie na wniosek radnego Podsiadło 
złożona została pisemna informacja w tym temacie .  
 
 
 
Ad. 5 
Informacja nt. IV Raportu z wykonania Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2008-2011 i Programu Ochrony Środowiska dla Gminy 
Ogrodzieniec na lata 2012 – 2015 z uwzględnieniem perspektywy do 2019 roku. 
 
Pisemna informacja w powyższym temacie została przekazana wszystkim Radny Rady 
Miejskiej w Ogrodzieńcu wraz z materiałami i porządkiem obrad sesji. Informacja załączona 
została do protokołu z sesji.  
Radni przyjęli do wiadomości przekazaną im informację bez uwag.  
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Ad. 6 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Miasta i Gminy Ogrodzieniec na 2014 
rok.  
 
Projekt uchwały został omówiony przez Sekretarza MiG Pana Dariusza Ptasia – szczegóły 
podane przez Sekretarza - patrz jak załączony do protokołu projekt uchwały w przedmiotowej 
sprawie.  

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię. 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
 
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie - za jej przyjęciem głosowało 12 radnych.  
Uchwale nadano Nr XLVI/3632013 
 
 
 
Ad. 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w planach dochodów i wydatków w budżecie Gminy 
Ogrodzieniec na 2013 rok.  
 
Projekt uchwały wraz z autopoprawką został omówiony przez Skarbnika MiG Panią Annę 
Kuźniak – szczegóły podane przez Panią Skarbnik - patrz jak załączony do protokołu projekt 
uchwały w przedmiotowej sprawie.  

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię. 

Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
 
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie - za jej przyjęciem głosowało 12 radnych.  
Uchwale nadano Nr XLVI/364/2013 
 
 
 
Ad. 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ogrodzieniec.  
 
Projekt uchwały został omówiony przez Skarbnika MiG Panią Annę Kuźniak – szczegóły 
podane przez Panią Skarbnik - patrz jak załączony do protokołu projekt uchwały w 
przedmiotowej sprawie.  

Uchwała była przedmiotem obrad komisji rady i zyskała pozytywną opinię. 
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Projekt uchwały został odczytany przez Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej Panią 
Małgorzatę Janoska.  
 
Radni nie mieli uwag. Odbyło się głosowanie.  
Uchwała została przyjęta jednogłośnie - za jej przyjęciem głosowało 12 radnych.  
Uchwale nadano Nr XLVI/365/2013 
 
 
 
 
Ad. 9 
Interpelacje i zapytania radnych oraz odpowiedzi Burmistrza.  
 
Radny Zbigniew Fabiańczyk – Dnia 30 września 2013r. Radny i Komendant OSP  rozmawiali 
z Panem Burmistrzem w sprawie udostępnienia pomieszczeń w Dworku w Gieble dla 
orkiestry, ponieważ jest wiele pytań w tej sprawie proszę Pana Burmistrza o informacje 
,podanie terminu udostępnienia pomieszczeń dla orkiestry.  

Mieszkańcy Giebła proszą o informacje w sprawie wykorzystania funduszu sołeckiego 
przeznaczonego na odnowienie studni. Pan Burmistrz informował, że będą zakupione 
materiały na realizacje tego zadania – czy jest to zrealizowane.  

W imieniu mieszkańców Podzamcza ul Morusy oraz radnego powiatowego Lecha Jarosa, 
który chciał zabrać głos na sesji oraz złożyć oświadczenie dot. wykorzystania funduszu 
sołeckiego w Podzamczu, radny Fabiańczyk zwrócił się o wyjaśnienie tej sprawy. 

Przewodnicząca Rady poinformował że Radny Powiatowy będzie mógł zabrać głos w 
kolejnym punkcie obrad - Oświadczenia i wnioski  

Radny Jerzy Janoska – w imieniu mieszkańców sołectwa Fugasówka i Markowizna pytam 
Pana Burmistrza:  

1. W związku z pracami drogowców przy przebudowie na skrzyżowaniu ulic: 
Poniatowskiego ,Bzowskiej i Mickiewicza proszę o wizje lokalną aby ocenić jakość i 
funkcjonalność wykonanych prac przebudowy przejścia dla pieszych. 

2. Szanowny panie Burmistrzu, jak się ma obietnica wsparcia dodatkowym 
dofinansowaniem dla Starostwa Powiatowego zakończenia w bieżącym roku 
przebudowy do końca prawej strony chodnika przy ul. Bzowskiej, a wykonaniem tylko 
ok. 150 metrów bieżących w/w chodnika.  
 

Odpowiedzi Burmistrza :  

· oświetlenie na Morusach - w tej sprawie Burmistrz raz jeszcze przypomniał to o czym 
była już mowa - jeżeli wskazujemy zadania z fundusz sołecki to wskazujemy zadania 
dotyczące gminy. Nie było porozumienia z Województwem Śląskim i Burmistrz nigdy 
nie deklarował budowy oświetlenia wzdłuż ul. Morusy w dół, i publicznie by tego nie 



Strona 6 z 9 
 

obiecywał, bo po 11 latach pracy wie, że jest do tego potrzebne porozumienie. Na 
zebraniu sołeckim dyskutowano i wskazywano na oświetlenie ul. Morusy, ale gdy 
była o tym mowa Burmistrz miał na uwadze ulice będącą przecznicą drogi 
wojewódzkiej - czyli drogę gminną. Ponieważ oświetlenie zostało przebudowane 
przez  TAURON  SA  i  na  koszt  TAURON-u,-  kwota  10  tyś zł,  która  była  na  ten  cel  
zabezpieczona, została wydatkowana na poprawę i przebudowę oświetlenia Placu 
Jurajskiego. Pieniądze zostały w sołectwie, nie zostały z Podzamcza zabrane i zostały 
wydatkowane na potrzeby sołectwa zgodnie z wnioskiem i sugestią radnego Podsiało 
Zygmunta,  który szkoda, że wyszedł z  sali  i  opuścił obrady, bo by potwierdził,  że te 
środki które były niepotrzebnie przeznaczone na Morusy przekazaliśmy na oświetlenie 
Placu Jurajskiego. Temat oświetlenia został zakończony. Nie będzie oświetlenia na 
Morusach wzdłuż drogi wojewódzkiej bez projektu, bez sfinansowania inwestycji, bez 
porozumienia z województwem. Dokumentacja projektowa na taki odcinek drogi to 
kwota kilku może kilkudziesięciu tyś zł. Przebudowa oświetlenia na koszt gminy to 
kwota kilkudziesięciu może nawet 100 tyś zł, a z funduszu sołeckiego było na to 10 
tyś zł. Tak ta sprawa wygląda i nie ma co tego dalej drążyć, jątrzyć i podburzać ludzi. 
Zostało z funduszu sołeckiego przebudowane oświetlenie Placu Jurajskiego, a o tym  
też była mowa na zebraniu sołeckim i wskazywano wówczas i taką potrzebę. Poprawa 
oświetlenia Placu Jurajskiego była uzasadniona i zostało to wykonane. TAURON 
przebudował - wyremontował na własny koszt oświetlenie na Morusach. Burmistrz 
nigdy nie obiecywał, że zostanie oświetlenie wzdłuż ulicy Morusy w dół zrobione bez 
porozumienia z województwem. Burmistrz przypomniał też i wskazał na fakt że 
niedawno robiony był chodnik wzdłuż drogi wojewódzkiej w Kolonii Giebło ale 
wówczas mieliśmy porozumienie z województwem spisane i dlatego zadanie można 
było zrealizować.  
 

· Orkiestra z Giebła zdecydowała się przenieść swoją siedzibę do Dworku. Na 
poprzedniej sesji podjęto uchwałę w sprawi użyczenia pomieszczeń w Dworku  
miedzy innymi i na ten cel. Będzie w tej sprawie podpisane porozumienie, ale na 
dzień dzisiejszy jeszcze nikt z orkiestry nie zgłosił się i nie wskazano osoby 
odpowiedzialnej za pomieszczenia, a ktoś musi wziąć odpowiedzialność materialną za 
udostępniony orkiestrze lokal. Orkiestra przez kilkanaście lat miała siedzibę w remizie 
OSP może zatem jeszcze kilka dni poczekać do czasu podpisania umowy i oficjalnego 
przekazania kluczy do nowego pomieszczenia. 

 
· Odbudowa studni w Gieble - realizacja zadania wymaga skompletowania 

dokumentacji projektowej oraz uzgodnień i to już jest wykonane. Wartość 
dokumentacji projektowej oraz kosztorysy to kwota ok. 170 tyś. Z funduszu 
sołeckiego było ok. 9 tyś zł jednak żadnej pozycji wskazanej w kosztorysie nie można 
było wykorzystać (sfinansować) w ramach funduszu sołeckiego i te pieniądze zostały i 
będą wykorzystane dla potrzeb mieszkańców Giebła. 

 
· Chodnik w Fugasówce - to zadanie było realizowane i finansowane przez Starostwo 

Powiatowe. Gmina Ogrodzieniec nie była zaangażowana w realizację zadania i nie 
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uczestniczyła w przygotowaniu dokumentów kosztorysowych ani przetargowych. 
Podpisane mieliśmy tylko porozumienie ze Starostwem na dofinansowanie zadania. 
Nie było żadnych informacji (sygnałów) o tym że braknie pieniędzy na wykonanie 
całego chodnika. Starostwo nie występowało o zwiększenie środków na ten cel. Mamy 
pismo ze Starostwa w którym informowano nas że w wyniku przetargu zadanie 
zostanie wykonane oraz za jaką kwotę i wszyscy byliśmy przekonani że cały chodni 
będzie zrobiony. 

 
· ul. Poniatowskiego – zarządca drogi odpowiada za stan bezpieczeństwa na drodze 

oraz przygotowuje organizację ruchu na drodze. Nikt nie informował o zmianach na 
przejściu dla pieszych w Fugasówce jak również w Ogrodzieńcu były prace 
wykonywane na drodze wojewódzkiej ale nikt Urzędu nie informował o tym. 
Zwrócimy się do zarządcy drogi o zbadanie funkcjonalności skrzyżowania oraz 
wykonanych tam prac remontowych. Zostanie przeprowadzona wizja w terenie i 
Burmistrz będzie rozmawiać z Dyrektorem Zarządu Dróg w tej sprawie.  

 

Ad. 10 

Wnioski i oświadczenia.  

 

Radny  Powiatowy  Lech  Jaros  złożył oświadczenie  dot.  postanowień zebrania  sołeckiego  w  
Podzamczu w sprawie wykorzystania funduszu sołeckiego. Odczytał pismo informujące o 
intencji zebrania sołeckiego i przedstawił kopie dokumentów; wniosek funduszu sołeckiego 
na 2013r., listę obecności z zebrania wiejskiego oraz mapy. Mówił dalej że sprawa dotyczy 
ul. Morusy w Podzamczu, oświetlenia i dojścia do przystanku celem zwiększenia 
bezpieczeństwa mieszkańców, a szczególnie dzieci udających się do szkoły. Zaznaczył też że 
była ustana deklaracja właścicieli terenu o przekazaniu (udostępnieniu) gruntów na dojście do 
przystanku. Radny stwierdził że dotarł do mapek na których są działki wzdłuż drogi (okolice 
Czarny Las) i droga nie jest w zarządzie ani powiatu ani województwa, więc zarządcą 
zapewne jest gmina. Mapka jest wiarygodna i ksero dokumentów w tej sprawie udostępni. 
Mówił dalej że na sesji w listopadzie dowiedział się, że postanowienia zebrania sołeckiego 
nie będą wykonane i fundusz sołecki na inny cel został przeznaczony. W związku z tym 
przygotowany został wniosek podpisany przez mieszkańców o przystąpienie do realizacji 
oświetlenia od przystanku do przejazdu między posesjami p. Stolarskiej i p. Kuli oraz o 
przystosowanie tego odcinka do wykorzystania jako dojścia do przystanku. Radny złożył w 
tej sprawie oświadczenie oraz zapytał Przewodniczącą Rady o to czy Burmistrz może wobec 
podjętej uchwały zebrania wiejskiego zmienić wspólnie z radnym z Podzamcza 
postanowienia zebrania wiejskiego dotyczące tej sprawy.  

Przewodnicząca zwróciła się do Burmistrza z pytaniem czy chce jeszcze coś dodać w tej 
sprawie . 

Burmistrz odparł, że to co miał do powiedzenia już przekazał i nie będzie tego ponownie 
wyjaśniał ani komentował. 
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Sekretarz MiG Pan Dariusz Ptaś poinformował o rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody w 
sprawie stwierdzenia nieważności uchwał dot. użyczenia lokalu mieszczącego się w Dworku  
w Gieble dla Biblioteki i Domu Kultury. Użyczenie lokalu zdaniem nadzoru prawnego 
Wojewody nie jest kompetencją Rady lecz Burmistrza. Wcześniej były podejmowane 
uchwały dot. dzierżawy nieruchomości i w przypadku gdy dzierżawa jest do 3 lat wówczas 
Burmistrz podpisuje umowy bez akceptacji Rady, natomiast gdy dzierżawa jest na okres 
powyżej 3 lat potrzebna jest akceptacja Rady. Podobną zasadę zastosowaliśmy do użyczenia 
nieruchomości jednak Wojewoda wskazuje że użyczenie nie zostało wymienione w ustawach 
jako kompetencja Rady i w tym wypadku decyzja należy wyłącznie do Burmistrza. 
Wojewoda nie kwestionuje faktu przekazania pomieszczeń Dworku w Gieble na rzecz Domu 
Kultury czy Biblioteki i nie ma żadnych przeszkód aby umowę na użyczenie pomieszczeń 
podpisać i będzie ona ważna bez akceptacji Rady czyli bez uchwały.  
 
Kolejne rozstrzygniecie nadzorcze dotyczyło Statutu Gminy Ogrodzieniec - było kilka uwag 
do treści statutu i zostanie przygotowana poprawiona wersja przystosowana do zgłoszonych 
przez Wojewodę uwag. 
 

Przewodnicząca Rady Maria Lipka- Stępniewska poinformowała - kolejna sesja Rady 
zaplanowana została na dzień 30 grudnia 2013 - będzie to sesja  budżetowa. Projekty uchwał 
w sprawie budżetu oraz w sprawie wieloletniej prognozy finansowej zostały radnym 
dostarczone wcześniej w ustawowym terminie do 15 listopada. Materiały zostały już przez 
radnych zaopiniowane na komisjach. Zatem skoro Radni posiadają projekty uchwał będące 
przedmiotem obrad kolejnej sesji nie będzie potrzeby przekazywania ich ponownie, gdyby 
pojawiły się jeszcze dodatkowe ważne sprawy do rozpatrzenia wówczas na sesji, radni 
otrzymają projekty ewentualnych dodatkowych uchwał. Radni wyrazili na to zgodę. Padła 
przy tym  propozycja aby sesja w daniu 30 grudnia odbyła się wcześniej - chodziło o to aby 
nie była po południu lecz w godzinach rannych.  

Przewodnicząca Rady oznajmiła, że zwołuje kolejną sesję Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu na 
dzień 30 grudnia 2013 r. na godzin 10.00. Porządek obrad przewiduje:  

1. Podjęcie uchwały w sprawie budżetu Gminy Ogrodzieniec na 2014 rok,  

2.  Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ogrodzieniec 
na lata 2014- 2023.  

Do udziału w sesji zaproszeni zostali sołtysi oraz radni powiatowi. Powiadomienie o sesji 
udostępnione będzie na stronie internetowej Urzędu na BIP-ie, będzie tam też dostępny 
porządek sesji wraz z materiałami będącymi przedmiotem obrad.  
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Ad. 11 

Zamkniecie obrad. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Maria 
Lipka-Stępniewska dokonała zamknięcia sesji Rady Miejskiej w Ogrodzieńcu dziękując 
wszystkim obecnym za udział. 

 
Protokół  sporządziła:  
Michalina Piecha                   Podpis Przewodniczącej Rady 


